



اوتورسيتي ملوسيا فهج السلطان عبد الله
UNIVERSITI MALAYSIA PAHANG
AL-SULTAN ABDULLAH

Amanat Naib Canselor UMPSA 2026

K.I.T.A

Kasih (Hati)

**Intelek
(Minda)**

Tatakelola

**Amanah dan
Akauntabiliti**

"Mengangkat semangat kebersamaan dan kekitaan sebagai nadi utama, amanat kali ini dipasakkan dengan 4 lonjakan strategik yang akan memacu UMPSA mara sebagai Hab TVET Termaju ASEAN"

4 Lonjakan

K

**Kelestarian, Kewangan
Keusahawan dan Komuniti**

I

Inovasi & Industri

T

TVET Termaju dan Bakat

A

**Akademik, Antarabangsa
dan Alumni**



Kejuruteraan • Teknologi • Kreativiti | **Study@UMPSA** | **ECO-CAMPUS GREEN FLAG**

Bahasa Arab dalam Falsafah K.I.T.A. Pacu Strategi UMPSA Perkasa Hab TVET Termaju ASEAN

19 February 2026

Amanat Naib Canselor Universiti Malaysia Pahang Al-Sultan Abdullah (UMPSA) 2026 yang menggariskan visi besar universiti sebagai Hab TVET Termaju di rantau ASEAN sebenarnya membawa kita kepada satu muhasabah yang lebih mendalam mengenai makna sebuah jambatan ilmu yang berpaksikan semangat kebersamaan. Apabila kita berbicara tentang teknologi dan kemahiran teknikal, sering kali minda kita hanya terpasung pada skru, litar, dan kod komputer semata-mata, sedangkan roh kepada setiap inovasi itu terletak pada nilai 'Kasih' yang melibatkan hati dan perasaan untuk menyumbang kepada kemanusiaan melalui komunikasi yang mampu merentas sempadan budaya.

Bahasa Arab dalam konteks ini tidak seharusnya dilihat sekadar sebagai subjek elektif yang kaku di dalam bilik kuliah, malah ia merupakan manifestasi kekuatan intelek atau minda yang mampu membuka pintu kepada peradaban ekonomi serta keilmuan yang sangat luas di Timur Tengah. Kita perlu menyedari bahawa penguasaan bahasa ini merupakan pelaburan bakat yang akan meletakkan graduan kita di barisan hadapan pasaran kerja global, terutama apabila negara-negara teluk kini sedang rancak memacu transformasi ekonomi melalui visi masa depan mereka sendiri.

Kehidupan seharian kita sebenarnya sudah lama disulami dengan pengaruh kosa kata ini, namun jarang sekali kita menghayatinya sebagai satu kekuatan profesional yang mampu menjana kelestarian serta kewangan universiti melalui tatakelola yang efisien dalam menguruskan kerjasama antarabangsa. Bayangkan seorang jurutera muda lepasan UMPSA yang bukan sahaja mahir mengendalikan mesin berteknologi tinggi, tetapi juga mampu berunding mengenai spesifikasi teknikal menggunakan bahasa ibunda pelabur dari Qatar atau Arab Saudi. Kelebihan ini secara automatik menukarkan status mereka daripada sekadar pekerja teknikal kepada rakan kongsi strategik yang memikul amanah dan akauntabiliti tinggi dalam menjaga reputasi universiti di mata dunia. Hubungan diplomatik dan ekonomi yang erat antara Malaysia dengan dunia Arab memerlukan lebih banyak penterjemah budaya yang memahami nuansa perniagaan serta etika kerja mereka bagi memastikan setiap projek inovasi dan industri mencapai matlamatnya.

Melangkah lebih jauh ke dalam aspek keusahawanan dan komuniti, kita dapat melihat bagaimana penguasaan bahasa ini mampu menyentuh hati rakyat marhaen yang menjalankan perniagaan kecil melalui pendekatan yang penuh dengan nilai kasih sayang. Produk halal Malaysia mempunyai reputasi yang sangat tinggi, namun kegagalan untuk berkomunikasi secara efektif sering kali menjadi penghalang utama untuk menembusi pasaran global yang lebih besar. Jika universiti berjaya melahirkan graduan yang fasih berbahasa Arab, mereka boleh menjadi pemangkin kepada

usahawan tempatan untuk memasarkan produk kraf tangan atau makanan tradisional terus kepada pelancong dari Timur Tengah yang saban tahun membanjiri negara kita. Inilah yang kita katakan sebagai ilmu yang memberi manfaat kepada ummah, di mana menara gading tidak lagi menjadi entiti yang terasing daripada denyut nadi masyarakat, sebaliknya menjadi penyelesaian masalah melalui ketajaman intelek yang dipasakkan dengan tanggungjawab sosial.

Pihak industri juga pastinya akan melihat inisiatif ini sebagai satu lonjakan inovasi yang segar kerana ia mengurangkan jurang salah faham dalam pemindahan teknologi melalui sistem tatakelola komunikasi yang lebih teratur. Sektor minyak dan gas serta pembinaan di peringkat antarabangsa banyak didominasi oleh projek-projek besar di padang pasir, dan di situlah bakat TVET termaju kita sepatutnya berada bagi membuktikan amanah yang diberikan oleh negara. Kita tidak mahu graduan kita hanya menjadi penonton kepada arus pemodenan dunia, sebaliknya mereka perlu menjadi pemain utama yang membawa nilai tambah kepada syarikat gergasi dengan integriti yang tinggi. Pengintegrasian bahasa Arab yang bersifat teknikal akan membolehkan setiap manual prosedur atau perbincangan di tapak projek berjalan dengan lebih lancar tanpa perlu bergantung kepada pihak ketiga, sekali gus mempamerkan profesionalisme graduan UMPSA.

Setiap langkah yang kita ambil ini adalah sebahagian daripada usaha untuk mencari keberkatan dalam menuntut ilmu demi keredaan Allah SWT. Kita diajar bahawa sebaik-baik manusia adalah mereka yang paling banyak memberi manfaat kepada orang lain, dan melalui penguasaan bahasa ini, ruang untuk berkhidmat menjadi semakin luas dan tidak terbatas. Bahasa Arab adalah bahasa yang kaya dengan estetika dan ketepatan makna, maka mempelajarinya akan mengasah ketajaman berfikir serta kematangan emosi para pelajar selaras dengan prinsip intelek yang seimbang. Apabila seorang pelajar mampu menyebut Al-hikmah yang bermaksud kebijaksanaan, mereka bukan sekadar menghafal perkataan, tetapi sedang menyerap falsafah untuk bertindak dengan penuh amanah dalam setiap situasi yang mencabar. Kematangan inilah yang dicari oleh majikan pada hari ini, iaitu individu yang mempunyai jati diri yang kukuh namun tetap fleksibel dalam mendepani kepelbagaian budaya.

Dari sudut akademik dan antarabangsa, pengukuhan bahasa ini akan memangkinkan lebih banyak kolaborasi penyelidikan yang bersifat merentas disiplin dan memperkukuh jaringan alumni di peringkat global. Kita boleh melihat bagaimana institusi pendidikan tinggi di negara maju memberikan tumpuan yang sangat serius terhadap pengajian bahasa dan budaya asing untuk menyokong kepentingan nasional mereka. UMPSA sebagai sebuah universiti teknikal harus mempunyai keberanian untuk memecah tradisi konvensional dengan membuktikan bahawa sains dan bahasa bukanlah dua entiti yang berbeza, tetapi saling melengkapi antara satu sama lain dalam kerangka tatakelola ilmu yang syumul. Melalui rangkaian alumni yang tersebar luas di seluruh dunia, kita boleh membina satu ekosistem sokongan yang kuat untuk membantu adik-adik junior mendapat tempat di pentas antarabangsa melalui semangat kekitaan yang murni.

Masyarakat awam perlu melihat bahawa usaha memperkasakan bahasa Arab ini bukan bertujuan untuk mengarabkan budaya kita, tetapi sebagai alat pemerkasakan intelek yang bersifat fungsional dan penuh dengan akauntabiliti terhadap masa depan bangsa. Kita mahu anak-anak muda kita bangga dengan identiti Malaysia mereka sambil membawa obor kemajuan ke serata dunia dengan kemahiran berkomunikasi yang luar biasa. Realiti kehidupan hari ini menuntut kita untuk menjadi lebih kreatif dalam mencari peluang, dan bahasa adalah jambatan yang paling murah namun paling berkesan untuk mencapai matlamat tersebut. Apabila kita bercakap tentang TVET termaju, kita sebenarnya sedang bercakap tentang masa depan anak bangsa yang tidak lagi terhad kepada sempadan geografi yang sempit, tetapi meluas sehingga ke ufuk antarabangsa dengan berbekalkan nilai kasih dan amanah.

Sebagai penutup kepada renungan ini, marilah kita sedari bahawa setiap huruf yang dipelajari dan setiap kalimah yang diucapkan adalah benih kepada sebuah kejayaan yang lebih besar pada masa hadapan dalam merealisasikan empat lonjakan strategik universiti. Keputusan untuk memperkukuh bahasa Arab sebagai kursus elektif adalah satu tindakan yang sangat bijaksana dan berpandangan jauh demi memastikan kelangsungan UMPSA sebagai hab kecemerlangan di peringkat global. Semoga segala usaha murni ini sentiasa mendapat bimbingan dan perlindungan daripada Allah SWT agar universiti kita terus cemerlang dalam melahirkan insan yang seimbang dari segi jasmani, emosi, rohani, dan intelek. Marilah kita melangkah dengan penuh keyakinan untuk merealisasikan Amanat Naib Canselor UMPSA 2026 dengan semangat kebersamaan K.I.T.A. yang tidak berbelah bahagi demi agama, bangsa, dan negara tercinta.



Oleh: MOHAMMAD BAIHAQI HASNI

E-mel: baihaqi@umpsa.edu.my

Penulis ialah Guru Bahasa Kanan, Pusat Bahasa Moden (PBM), Universiti Malaysia Pahang Al-Sultan Abdullah (UMPSA).

Rencana ini merupakan pandangan peribadi penulis dan tidak menggambarkan pendirian rasmi Universiti Malaysia Pahang Al-Sultan Abdullah (UMPSA).

- 28 views

[View PDF](#)

